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Zápisnica zo zasadnutia Mediálnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve  

v Spišskej Novej Vsi konaného 16. 1. 2023 

 
 

Trvanie:    15.15 – 17.00 hod. 

Miesto zasadnutia:   zasadačka Radnice 

Prítomní:  Marek Baláž, Oliver Búza, Ing. Jozef Gonda, Marcel Blahut, Mgr. 

Zuzana Kleinová, Ing. Marcela Baluchová, Tomáš Repčiak, Edita 

Gondová 

Neprítomní: Mgr. Peter Bednár, Mgr. Monika Tkáčová, Adnan Akram, Ing. Pavol 

Bečarik, PaedDr. Dávid Demečko, PhD. 

 

 

Program zasadnutia: 

 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Predstavenie noviniek v Informátore 

3. TV Reduta – ako chce zabezpečiť nestranné, kvalitné a zaujímavé správy? 

4. Prečo nemá mestská spoločnosť BIC, s. r. o., dozornú radu? 

5. Výzva na zorganizovanie výberového konania na miesto riaditeľa TV Reduta 

6. Informácie k výberovému konaniu a zloženiu výberovej komisie (výroba Informátora) 

7. Je možné vrátiť do Spišskej Novej Vsi letnú žurnalistickú školu? 

8. Je možné dať organizačne „pod jednu strechu“ pracovníkov mestských médií? 

9. Rôzne 

10. Záver 

 

Prerokované:  
 

Mgr. Baláž 

- otvoril zasadnutie, privítal členov komisie a hostí, 

- navrhol doplnenie programu rokovania o ďalšie 2 body:  

 Výzva Mediálnej komisie pri mestskom zastupiteľstve v Sp. Novej Vsi 

 Žiadosť Mediálnej komisie pri mestskom zastupiteľstve v Sp. Novej Vsi o zmenu 

zloženia redakčnej rady Informátora 

- zároveň navrhol body č. 7 a 8 presunúť na najbližšie zasadnutie komisie, 

- požiadal o predloženie návrhov na zmenu obsahovej štruktúry Ička.  

 

T. Repčiak 

- informoval o návrhu zmien, ku ktorým dospeli po konzultácii s Mgr. Balážom a zdôraznil, že 

navrhované zmeny budú zavádzané postupne: 

 oddelenie spravodajskej a športovej časti od infoservisu pre občanov, 

 nový dizajn bude riešený až po výberovom konaní s novou firmou, 

 z rozhodnutia primátora mesta bolo pozastavené Poslanecké okienko a príhovor 

primátora alebo jeho zástupcov, 

 zaviedli sme tému mesiaca, v rámci ktorej budú zverejnené aj 2 pohľady k danej téme 

z obidvoch strán politického spektra (v najbližšom Ičku to bude téma Zvyšovania daní 

a poplatkov s vyjadrením poslancov R. Javorského a J. Volného a porovnaním 

s ostatnými mestami). 

 

Mgr. Baláž 

- upozornil, aby boli pri porovnaní v článku vybrané mestá s porovnateľným počtom 

obyvateľov, ako má Sp. Nová Ves. 

 

T. Repčiak 

- zdôraznil problém s rozsahom pri spracovaní Ička vzhľadom na množstvo materiálov 

a rozsiahly článok zo zasadnutia MsZ, 
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- vymenoval ďalšie navrhované zmeny: 

 zaujímavé osobnosti aj o ľuďoch, ktorí nežijú v našom meste, ale pochádzajú odtiaľ, 

 rubrika Potulky po okolí so Správou NP Slovenský raj, ktorý nám pravidelne poskytne 

informácie zaujímavé z pohľadu turistiky, zároveň budeme v rámci nej prinášať aj 

praktické informácie z nášho oddelenia cestovného ruchu a zahraničných vzťahov, 

 rubrika Historické okienko – tento mesiac bude venovaná histórii zvonov a novej 

zvonkohre, okrem toho zverejníme aj spomienku z hygieny z 80. rokov ohľadom 

chorobnosti v meste a znečistení. 

 

Mgr. Baláž 

- v tejto súvislosti spomenul pracovníka Múzea Spiša M. Števíka, s ktorým by bolo dobré 

spracovať zaujímavé príbehy z histórie na spôsob levočskej bielej pani,  

- ďalej vyslovil názor, aby boli články tohto typu a tiež zo zasadnutia MsZ písané ľudsky, aj 

keby neboli spomenuté všetky body ako doposiaľ. 

  

T. Repčiak 

- oponoval, že musíme zverejniť informácie zo všetkých bodov rokovania, keďže pre každého 

je dôležitý iný bod, 

- zároveň dodal, že rozsah sa budeme do budúcna snažiť skrátiť čo najviac, 

- ďalej informoval o ďalšej navrhovanej zmene: 

 na základe rozbehnutej diskusie na FB stránke mesta k zverejnenej štúdii 

parkovacieho domu na sídl. Západ chceme reagovať aj na sociálne siete a vysvetliť 

ľuďom danú problematiku. 

 

Mgr. Baláž 

- navrhol venovať sa aj zrušeniu tenisovej haly. 

 

T. Repčiak 

- reagoval, že tomu sa budeme venovať komplexne ďalší mesiac, 

- ďalej doplnil, že v minulosti sa venoval FB stránke Spišské recepty, na ktorú zverejnil 184 

receptov rôzneho charakteru, 

- do Ička navrhol novú rubriku zo spišských receptov novým spôsobom, teda vždy to spojiť 

s miestom, odkiaľ pochádza, napr. tento mesiac to bude Krochmaľ z Jarabiny, 

- dodal, že v minulosti bol záujem, aby nám recepty ponúkali naše kuchárky zo základných 

škôl. 

 

Mgr. Baláž 

- navrhol vybrať niekoho z poslancov, aby ponúkol svoju obľúbenú špecialitu.  

 

T. Repčiak  

- navrhol tiež na zváženie, aby každá škola vybrala jedného svojho najtalentovanejšieho žiaka, 

ktorého by sme mohli predstaviť, 

- ďalej zvážiť písanie úvodníka, nakoľko vypadli príhovory vedenia mesta, 

- podľa jeho názoru to však ľudia väčšinou nečítajú. 

 

Mgr. Baláž 

- oponoval, že editorial sa dá písať aj pútavo, ako bola napr. Šuškanda v novinách Spišský 

patriot, na ktorú mal dobré ohlasy. 

 

T. Repčiak 

- informoval tiež o zavedení novej rubriky, v rámci ktorej sa budeme vracať k tomu, čo už bolo 

povedané – napr. príchod nového investora. 

 

Mgr. Baláž 

- prečítal výzvu mediálnej komisie, ktorú pripravil a chce adresovať vedeniu mesta a všetkým 

poslancom mestského zastupiteľstva: 
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„Členom Mediálnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve v Spišskej Novej Vsi záleží na 

slobodnej práci novinárov v mestských médiách v Spišskej Novej Vsi. V posledných rokoch 

boli dokázateľne ovplyvňovaní politikmi, čo považujeme za neprípustné. Bezprecedentné 

zasahovanie do slobody práce novinárov musí prestať. Inak nebude možné považovať ich 

články a reportáže za vyvážené a objektívne. Chceme preto vyzvať všetkých poslancov 

mestského zastupiteľstva, členov politických strán, aj vedenie mestského úradu, aby 

neprijateľným spôsobom nezasahovali do prípravy reportáží a článkov v mestských médiách. 

Akékoľvek „rady“ a „odporúčania“ politikov novinárom znevažujú nielen redaktorov, ale aj 

celé médiá a robia z nich nesvojprávne subjekty, ktoré v mediálnom prostredí demokratickej 

spoločnosti nemajú čo robiť.“ 

- uvedenú výzvu požiadal zverejniť minimálne na webovej stránke mesta, 

- reagoval na rozhodnutie primátora pozastaviť rubriku Poslanecké okienko, v rámci ktorého 

mali poslanci priestor na predstavenie, 

- toto rozhodnutie chce riešiť cez Transparency International a osloviť novinárov, aby sa 

o tomto kroku vedelo, pretože ho považuje za hrubý prejav nedemokracie a ovplyvňovania 

názoru. 

 

Ing. Gonda 

- opýtal sa, ako dlho vychádzala v Ičku rubrika Poslanecké okienko (predtým Na slovíčko 

s poslancom) a či bol niekedy problém s jej obsahom. 

 

T. Repčiak 

- informoval, že rubrika vychádzala minulé volebné obdobie a v rámci nej dostali priestor všetci 

poslanci, 

- zároveň doplnil, že s jej obsahom nebol nikdy problém a ani sa do neho žiadnym spôsobom 

nezasahovalo. 

 

O. Búza 

- ocenil pripravené návrhy na zmenu obsahu Ička, 

- opýtal sa, či aj k dvom pohľadom na tému mesiaca sa bude vyjadrovať primátor mesta.  

 

T. Repčiak 

- reagoval, že primátor mesta ako jeho nadriadený prijal rozhodnutie len k rubrike Poslanecké 

okienko a príhovorom v úvode Ička. 

 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že o to viac bude trvať na tom, aby bol Informátor vybratý zo štruktúry mestského 

úradu, 

- zdôraznil, že nikto ani primátor nemá právo vidieť príspevky, ktoré budú zverejnené v Ičku 

alebo zasahovať do reportáží. 

 

Ing. Baluchová 

- informovala, že pri tvorbe Ička sa riadime Smernicou č. 6/2014 Vydávanie kultúrno-

spoločenského mesačníka mesta Sp. Nová Ves Informátor, podľa ktorej za noviny zodpovedá 

vydavateľ v zmysle Tlačového zákona a príslušných právnych noriem, 

- ďalej poukázala na § 8 Obsahová náplň periodika bod 11, podľa ktorého v kultúrno-

spoločenskom mesačníku Informátor nebudú uverejňované príspevky: 

 diskriminujúce občanov z dôvodu rasy, etnického pôvodu, pohlavia, sexuálnej 

orientácie, veku, zdravotného postihnutia, náboženstva alebo viery, 

 bez identifikačných znakov autora, 

 ak sa v nich vyskytne tvrdenie, ktoré sa dotýka cti, dôstojnosti alebo súkromia inej 

osoby, 

 týkajúce sa súkromných či osobných sporov občanov alebo občianskych skupín, 

 príspevky politických strán s výnimkou zverejnenia oznamov o konaní mítingov 

a stretnutí s občanmi mesta. 

- uviedla, že redakčná rada sa snaží plniť to, čo je v smernici dané. 
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Mgr. Baláž 

- opýtal sa, prečo je v redakčnej rade p. Bdžoch a p. Beláková, keďže podľa neho ide o stret 

záujmov, nakoľko členovia redakčnej rady rozhodovali o výberovom konaní, 

- zdôraznil, že mediálna komisia bude žiadať o urýchlenú zmenu redakčnej rady a obsadenie 

funkcie šéfredaktora. 

 

Ing. Gonda 

- pripomenul, že za Informátor zodpovedá vydavateľ, v tomto prípade je to mesto Sp. Nová Ves 

a primátor ako jeho štatutár, 

- odporúčal preto najprv si preštudovať smernicu, 

- doplnil, že v smernici je tiež uvedené, že vydavateľ zabezpečuje vydávanie periodika 

prostredníctvom šéfredaktora a redakčnej rady, pričom šéfredaktor je vedúci oddelenia 

mestského úradu, ktoré zabezpečuje vydávanie periodika, v tomto prípade kancelárie 

primátora. 

 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že má tiež pripomienky k športovej rubrike. 

 

T. Repčiak 

- v tejto súvislosti informoval, že súčasný redaktor Jozef Petruška končí vo svojej funkcii, 

potrebujeme preto obsadiť nového redaktora. 

 

Mgr. Baláž 

- prisľúbil pomoc pri jeho hľadaní, 

- zároveň podotkol, že by bol rád, keby sa v rámci tejto rubriky predstavovali nové talenty. 

 

O. Búza 

- reagoval, že by sme ho mohli osloviť s ponukou na miesto nového športového redaktora. 

 

 

Mgr. Baláž 

- poukázal na to, že je to už viac ako 7 dní, ako oslovil vedúcu právneho oddelenia JUDr. Luciu 

Dulákovú so žiadosťou o informáciu, kto navrhuje členov výberovej komisie pre verejné 

obstarávania, na čo mu odpísala, že je to prednosta mestského úradu, následne požiadal, aby 

bola táto komisia doplnená o dvoch členov a za 7 dní nedostal žiadnu odpoveď, čo považuje 

za neslušné. 

 

Mgr. Kleinová 

- informovala, že zatiaľ ešte nebolo vyhlásené výberové konanie. 

 

Mgr. Baláž 

- opýtal sa, akým spôsobom sa v TV Reduta rozhodli odstrániť zasahovanie do výroby 

politikmi. 

 

M. Blahut 

- reagoval, že nepozná žiadny zásadný zásah do obsahu, 

- ďalej doplnil, že subjektívne názory sa snažia eliminovať, aby bolo spravodajstvo čo 

najobjektívnejšie a najvyváženejšie. 

 

Mgr. Baláž 

- poukázal na príspevok o diaľničnom privádzači odvysielaný pár dní pred voľbami, v ktorého 

pôvodnej verzii sa neobjavil názor poslanca Ľ. Šucu a tiež na príspevok týkajúci sa ponuky 

pracovných miest pre ľudí prepustených z Embraca. 

 

M. Blahut      

- priznal, že príspevok o diaľničnom privádzači bol urobený nešťastne, ale moratórium porušené 

nebolo, 
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- apeluje na opatrenia, aby sa to v budúcnosti nemohlo stať, 

- k téme nových pracovných miest sa ešte budú viac venovať, 

- zároveň informoval, že si dal vypracovať nezávislú analýzu príspevkov TV Reduta od 

odborníka na žurnalistiku z Ostravy. 

 

Mgr. Baláž 

- poukázal tiež na to, že TV Reduta má slušné technické vybavenie a aj napriek tomu 

nevysielame priame prenosy zo zasadnutia mestského zastupiteľstva. 

 

M. Blahut 

- informoval, že robili reportáže o úspešných mladých ľuďoch, ktorí sú v zahraničí 

a reprezentujú Slovensko v rôznych oblastiach, plánujú v tom pokračovať, 

- robili vstup naživo na sociálnych sieťach, nie je to také jednoduché, akoby sa zdalo. 

 

Ing. Gonda 

- opýtal sa, čo to technicky obnáša. 

 

M. Blahut 

- uviedol, že technologické zázemie sa robí zo serveru, z ktorého sa vysielanie potom odbavuje, 

avšak pri vysielaní naživo by tento postup museli technologicky obchádzať, 

- zdôraznil tiež, že analógový systém vysielania bol iný ako digitálny. 

 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že nevidí dôvod, prečo by sme nemohli streamovať zasadnutia MsZ, dokonca vie 

zohnať a bezplatne zapožičať techniku. 

 

M. Blahut 

- upozornil, že momentálne prebudovávajú štúdio, 

- verí, že o 10 – 14 dní sa práce podarí dokončiť. 

 

Mgr. Baláž 

- opýtal sa na okrúhle stoly. 

 

M. Blahut 

- sľúbil, že urobí maximum pre to, aby boli, 

- zároveň budú vždy dbať na to, aby občan dostal čo najširšiu a najkomplexnejšiu informáciu. 

 

O. Búza 

- v rámci okrúhlych stolov navrhol vysvetliť ceny za energie. 

 

Mgr. Baláž 

- zdôraznil, že je podstatné, aby novinári pracovali bez politických tlakov, politici môžu byť 

zdrojom informácií, ale nemôžu zasahovať do tvorby. 

 

O. Búza 

- uviedol, že vedenie mesta komunikuje pozitívne veci a tie negatívne, ako to bolo napr. 

v prípade zrušenia tenisovej haly, nechávajú na ostatných. 

 

Ing. Gonda 

- reagoval, že v tomto prípade riaditeľ STEZ-u V. Hovaňák v reportáži odkomunikoval svoj 

návrh, 

- ďalej zdôraznil, že dostal za úlohu dopredu to prejednať so všetkými zainteresovanými. 

 

O. Búza 

- oponoval, že na stretnutí bolo povedané, že sfukujeme tenisovú halu a od 1. februára 

zatvárame plaváreň, hala bola zrušená, ale plaváreň zatvárať nejdeme, pretože sú vraj 

kompenzačné schémy na vrátenie nákladov. 
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Mgr. Baláž 

- informoval, že preložené body 7 a 8 programu rokovania sa presúvajú na ďalšie zasadnutie 

mediálnej komisie, 

- čo sa týka letnej žurnalistickej školy, má spracovaný projekt aj s vyčíslenými nákladmi, 

z nadácie bol požiadaný, aby bola robená znova. 

 

M. Blahut 

- doplnil, že letnú žurnalistickú školu robí nezisková organizácia, stojí to cca 15-tis. €. 

 

Mgr. Baláž 

- informoval, že bude trvať na tom, aby boli pracovníci mestských médií organizačne „pod 

jednou strechou“, 

- zároveň sa opýtal, prečo nemá mestská spoločnosť BIC, s. r. o., dozornú radu. 

 

E. Gondová 

- prečítala stanovisko z právneho oddelenia MsÚ: 

 podľa § 137 Obchodného zákonníka sa dozorná rada zriaďuje, ak tak určuje 

spoločenská zmluva (ide o fakultatívny orgán) 

 valné zhromaždenie spoločnosti koncom roka 2017 rozhodlo o zmene spoločenskej 

zmluvy, ktorou zrušilo dozornú radu (valné zhromaždenie v s. r. o. so 100 % účasťou 

mesta vykonáva podľa § 132 ods. 1 obchodného zákonníka výlučne primátor mesta) 

 následne uznesením č. 398/2017 zo 14. 12. 2017 mestské zastupiteľstvo odvolalo 

členov dozornej rady (Ing. Miroslav Bartko, JUDr. Jozef Biroš, Tomáš Hamráček; 4. 

člen – Ing. Beharka odvolaný uznesením č. 303/2013) 

 

M. Blahut 

- doplnil informáciu, že k zrušeniu dozornej rady pristúpili aj z dôvodu, že jednotlivá činnosť sa 

od spoločnosti postupne odtrhávala, napr. priemyselný park, podnikateľský inkubátor a ďalšie. 

 

Mgr. Baláž 

- jeho predstavou je, aby vzniklo niečo ako mediálne centrum, 

- tejto téme sa budeme viac venovať na ďalšom zasadnutí, 

- poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                   

                  Mgr. Marek Baláž 

                                                                                               predseda komisie  

 

 

 

 

 

 

Zapísala: Edita Gondová 


